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Protokół Nr: LXIX/2023 
z LXIX - zwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Sanniki 

odbytej w dniu 25.04.2023 r. 

 

LXIX zwyczajna sesja Rady Miasta i Gminy Sanniki odbyła się w sali posiedzeń 

Urzędu Miasta i Gminy Sanniki, w godzinach 13.35 – 15.01 pod przewodnictwem Pana 

Jerzego Jabłońskiego – Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Sanniki.  

 

Ad.1. Po oficjalnym otwarciu obrad, Przewodniczący Rady powitał wszystkich uczestników 

posiedzenia w tym gościa specjalnego – Panią Beatę Kochańską Dyrektor Szkoły 

Podstawowej im. Fryderyka Chopina w Sannikach oraz oglądających obrady za 

pośrednictwem transmisji internetowej. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum 

i prawomocność obrad. Na stan 15 radnych obecnych 14. Nieobecna radna – Pani Karolina 

Kaźmierczak – nieobecność usprawiedliwiona. Lista obecności stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta i Gminy poprosił o uczczenie minutą 

ciszy pamięci Księdza Ryszarda Staszewskiego – Wieloletniego Proboszcza Parafii Osmolin. 

 

Następnie Pan Przewodniczący oddał głos Burmistrzowi Miasta i Gminy Sanniki, który 

serdecznie podziękował Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Fryderyka Chopina w Sannikach 

Pani Beacie Kochańskiej za dotychczasową bardzo dobrą współpracę i pogratulował 

wygrania konkursu na Dyrektora Szkoły na kolejną 5-letnią kadencję. Pan Burmistrz wręczył 

kwiaty.  

Pan Przewodniczący w imieniu wszystkich Radnych również podziękował Pani Kochańskiej 

za 5 lat owocnej współpracy i pogratulował wygranego konkursu na Dyrektora Szkoły oraz 

wręczył list gratulacyjny. 

 

Pani Dyrektor serdecznie podziękowała za pięć ostatnich lat. Powiedziała, iż zawsze uważała, 

że zgodne połączenie wszystkich ogniw procesu edukacyjnego, tj. uczniów, rodziców, kadry 

pedagogicznej, organu prowadzącego i sprawującego nadzór pedagogiczny jest połączeniem, 

które zapewnia sukces kierującemu placówką oświatową. Pani Dyrektor podziękowała 

również za wsparcie organu prowadzącego. 

 

Ad.2. Do zaproponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki, 

na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki, zaproponował wprowadzenie zmian 

w punkcie 5. w postaci zmiany brzmienia podpunktu 1) z: „uchwała zmieniająca uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Sanniki” na: „zmiany nazw ulic 

w miejscowości Sanniki” oraz podpunktu 2) z „zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta 

i Gminy Sanniki na rok 2023” na: „ustalenia przebiegu dróg gminnych ul. Zachodniej, 

ul. Poprzecznej oraz ul. Firmowej w miejscowości Sanniki” (tj. zmiana miałaby polegać na 

zdjęciu dwóch uchwał i wprowadzeniu w ich miejsce dwóch innych uchwał) oraz dodania 

podpunktu 8) w brzmieniu: „zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych”. 

 

Zaproponowany porządek obrad z uwzględnieniem ww. zmian przyjęto jednogłośnie 

14 głosami „za” tj. zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 r., poz. 40 ze zm.), bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady, w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  
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3. Przyjęcie protokołu z LXVIII – zwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Sanniki odbytej 

w dniu 24.03.2023 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki z działalności międzysesyjnej 

i z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy Sanniki. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany nazw ulic w miejscowości Sanniki, 

2) ustalenia przebiegu dróg gminnych ul. Zachodniej, ul. Poprzecznej oraz ul. Firmowej 

w miejscowości Sanniki, 

3) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Sanniki na 

lata 2022-2027, 

4) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Miasto i Gminę Sanniki nieruchomości 

gruntowej położonej w miejscowości Szkarada, 

5) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na działce stanowiącej 

własność Miasta i Gminy Sanniki położonej w miejscowości Szkarada, 

6) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na nieruchomości 

stanowiącej własność Miasta i Gminy Sanniki, 

7) wyrażenia zgody na zawarcie na czas określony kolejnej umowy dzierżawy 

z dotychczasowym dzierżawcą gruntu, 

8) zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Dyskusja. 

8. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania. 

9. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3. Protokół z LXVIII – zwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Sanniki odbytej w dniu 

24.03.2023 r. przyjęto – jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag.  

 

Ad.4. Ze sprawozdaniem Burmistrza Miasta i Gminy Sanniki z działalności międzysesyjnej 

i  z wykonania uchwał Rady Miasta i Gminy Sanniki każdy radny zapoznał się indywidualnie. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny A. Cieślak zadał pytanie odnośnie pkt. III Zamówienia publiczne promocja gminy 

i współpraca z organizacjami pozarządowymi. Wyłoniono wykonawcę w postępowaniu pn. 

„Modernizacja dróg gminnych w miejscowościach: Działy, Lasek, Osmólsk, Sielce 

i Staropol”. Kiedy firma wejdzie na te drogi? 

Pan Radny powiedział, że jest bardzo mile zaskoczony i pod dużym wrażeniem odnośnie pkt. 

V, w którym zawarta jest informacja, że złożono aż 9 wniosków o dofinansowanie zadań 

z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

Pan Burmistrz poinformował, że wykonawca jest już wyłoniony i umowa zostanie podpisana 

jutro. Wtedy będzie wiadomo dokładnie, kiedy wykonawca planuje wejść na roboty. 

W momencie, gdy wykonawca już się zdecyduje, to potrwa to tydzień, może dwa i będą 

wszystkie drogi zrobione. Wykonanie inwestycji nie jest niczym zagrożone. Jest to 10 km 

dróg - wszystkie te drogi, które były wykonywane tzw. cienkim asfaltem w latach 2010 – 

2014 i wszystkie te, które były w najgorszym stanie. Z tych dróg, które były wykonywane 

cienkim asfaltem są kolejne, które są w bardzo złym stanie. Pierwszy najgorszy odcinek był 

w Barciku, ale jest już zrobiony. Kolejne będą zrobione w tym roku. Pan Burmistrz wyraził 

też nadzieję, że pozostałe 10 km zostanie zrobione na początku przyszłego roku. 

 

Odnośnie Rządowego Programu Odbudowy Zabytków Burmistrz wyjaśnił, że jest to bardzo 

dobry program. Zdaniem Pana Burmistrz dobrze się stało, że rządzący oprócz podstawowych 

potrzeb pomyśleli o ratowaniu zabytków. Na terenie miasta i gminy jest kilka zabytków. 
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Najważniejsze zabytki, które należy ratować i co do których są obawy, że mogą ulegać 

dalszemu niszczeniu i dewastacji to: Pałac w Sannikach i jego otoczenie, kościół 

w Sannikach, kościół w Osmolinie i kościół w Lwówku. W tym celu zorganizowane zostało 

spotkanie ze wszystkimi osobami zarządzającymi tymi obiektami, czyli z księżmi i z Panią 

Dyrektor Pałacu. Zostali oni poproszeni o przygotowanie najpilniejszych potrzeb do 

zrealizowania, jeśli chodzi o remonty i ratowanie tych zabytków. Oczywiście zarówno księża, 

jak i Pani Dyrektor przygotowali swoje pomysły oraz potrzeby i na spotkaniu wspólnie 

zostało wypracowane stanowisko, w ramach którego w punktach zostały wyliczone wszystkie 

działania, które chcielibyśmy podjąć w celu ratowania naszych zabytków. Ogólne założenie 

jest takie, że w przypadku pałacu jako budynku, to co najgorsze, zostało zrobione kilkanaście 

lat temu w ramach środków z Unii Europejskiej, ale pojawiają się na tym obiekcie kolejne 

rzeczy, które trzeba ratować. Pojawiają się też inne problemy, zadania, oczekiwania. I na to 

mają być przeznaczone te środki. Chodzi również o zabezpieczenie parku i pałacu. Natomiast 

jeśli chodzi o budynki kościołów, to sytuacja jest gorsza, bo one dawno nie przechodziły 

generalnego remontu. Budynek kościoła w Osmolinie jest w trochę lepszym stanie, niż 

budynek kościoła w Sannikach, ale oba budynki wymagają interwencji. Spotkania z księżmi 

odbyły się również w kościołach i na podstawie oględzin, rozmów i spisanych potrzeb, 

wypracowane zostało wspólne stanowisko i zostały złożone wnioski. Trudno jest przewidzieć    

czy i jakie środki zostaną nam przydzielone na ten cel. Zapotrzebowanie w całym kraju jest 

ogromne. Omawiane obiekty są dla nas ważne. Prace na obiektach zabytkowych, czy to prace 

dokumentacyjne, czy to roboty budowlane, są bardzo trudne i bardzo kosztowne. Burmistrz 

wyraził nadzieję, że trafi do nas wsparcie i dzięki temu uda się uratować te obiekty. 

 

Radny A. Wróblewski przypomniał, że wcześniej były już robione jakieś przymiarki do 

robienia czegoś w kościele w Sannikach, nawet było poczynione jakieś wstępne szacowanie, 

ale wtedy nie było klimatu, żeby to zrobić. Pieniądze chyba były możliwe do pozyskania. Jaki 

zakres prac przewidziany jest obecnie w kościele w Sannikach? 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że pieniądze w mniejszych kwotach są możliwe do pozyskania 

z różnych źródeł. Burmistrz rozmawiał z księdzem w Sannikach o tym, że pewne rzeczy 

można by zrobić. Pieniądze można pozyskać w zasadzie od razu, czy to z Urzędu 

Marszałkowskiego, czy to z innych źródeł i drobniejsze naprawy można by już robić, m. in. 

wyremontowanie organów. Ksiądz poprosił, żeby się z tym wstrzymać i to jest słuszna droga. 

Ksiądz, zarówno w Sannikach, jak i ksiądz w Osmolinie, chcą najpierw zlokalizować 

problemy, wziąć specjalistów, którzy wskażą, czy np. w pomieszczeniach, w których znajdują 

się organy, nie trzeba popracować nad stropem, posadzką, ścianami, czy tam się coś złego nie 

dzieje. Księża chcą zrobić wszystko po kolei, od podstaw, zatem potrzebne są najpierw 

dokumenty opracowane przez specjalistów, żeby później z listy koniecznych do wykonania 

napraw i inwestycji stworzonej przez fachowców po kolei wykonywać poszczególne zadania. 

W Sannikach do zrobienia jest dużo rzeczy, m.in. całkowicie nowa malatura na ścianach, na 

sufitach, osuszenie ścian, odkopanie fundamentów. Proces osuszania ścian, aby był skuteczny, 

musi być powtarzany po określonym czasie. To nie było zrobione i w tej chwili mury trzeba 

ponownie osuszyć. Dodatkowo planowana jest do zrobienie izolacja nie tylko fundamentów, 

ale całej posadzki. Dobrze byłoby wykonać też ogrzewanie podłogowe. Źle się stało, że 

w kościele w Sannikach posadza jest wykonana z takiego a nie innego materiału. Powinna 

być zrobiona z granitu. Pięknie udało się to w kościele w Osmolinie. 

Radny A. Wróblewski stwierdził, że wtedy były środki i można było podobnie zrobić 

w kościele w Sannikach. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że wszystkie wnioski, które są składane do Urzędu 

Marszałkowskiego, czy do Budżetu Państwa, czy tym bardziej do Unii Europejskiej, 

wymagają bardzo skomplikowanej papierologii. W przypadku pierwszej próby zrobienia 

posadzki w Osmolinie, Pan Burmistrz sądził, że ksiądz tego nie podźwignie. Tymczasem 

Burmistrz pracował tylko przy napisaniu wniosku, a całą resztę, od początku do końca, ksiądz 

zrobił sam. Pan Burmistrz wyraził pełen szacunek dla księdza. Księża w Sannikach boją się 
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formalności związanych z pisaniem i rozliczaniem wniosków i niechętnie do tego podchodzą. 

Burmistrz przypomniał sytuację, gdzie planowane było pozyskanie środków z Unii 

Europejskiej na wykonanie ścieżek na cmentarzu w Sannikach. Można było pozyskać dużo 

pieniędzy i nawet wykonywane już były pomiary wąskich przesmyków pomiędzy 

nagrobkami, aby wykonać tych ściek jak najwięcej. Ksiądz wtedy przestraszył się ilości 

dokumentacji, papierologii i uznał, że nie będziemy tego robić z dofinansowaniem z Unii 

Europejskiej, tylko zrobi to sam w ramach środków parafialnych. Ogłoszona została zbiorka 

wśród parafian i powstało kilka ścieżek. Ci którzy nie mają do czynienia z tymi wnioskami po 

prostu się ich obawiają. Nie ma co się temu dziwić. W tej chwili, jeśli otrzymamy 

dofinansowanie w ramach złożonych wniosków, to w pierwszej kolejności będzie zrobiona 

pełna dokumentacji na remonty kościołów i po kolei wszystko będzie realizowane, czy to 

w ramach środków z tego programu, czy też z innego. To, na co wystarczy, będzie zrobione 

teraz, a wszystko inne na podstawie dokumentacji będzie robione w kolejnych latach. 

Radny W. Nowicki stwierdził, że organy chodzą tylko dzięki temu, że poprzedni organista 

robił sprężyny ze szprych od roweru, wykorzystywał gumki recepturki, żeby te wszystkie 

głosy chodziły. Organy są w opłakanym stanie. Nie możemy tego odłożyć, bo jak odłożymy, 

to nam zostanie kayboard.  

Pan Burmistrz powiedział, że w tej chwili budynkiem zawiaduje i zarządza ksiądz dziekan. 

Pan Burmistrz powiedział, że sugerował pozyskanie środków z pewnych źródeł i to 

podtrzymuje. Na każdym etapie jest to możliwe do zrobienia.  

Natomiast trzeba poczekać i zobaczyć, co tu się zadzieje. Jeśli nie uda się pozyskać środków 

w ramach złożonych wniosków, to wrócimy do rozmów sprzed kilku miesięcy. Jest kilka 

źródeł, z których można pozyskać pieniądze i Pan Burmistrz zadeklarował, że w tym pomoże. 

Radna W. Bembenista zapytała, co z kaplicą w Osmolinie, bo jest ona podpięta pod parafię 

Osmolin. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie wie, czy w ramach tego programu ksiądz zechciał 

włączyć kaplice w Lwówku, czy raczej skupił się na kościele w Osmolinie. W kościele 

w Osmolinie pomimo, że wygląda bardzo dobrze, też jest bardzo dużo do zrobienia. Między 

innymi popękało tam sklepienie. Ktoś, kto jest w tym wyspecjalizowany, musi zrobić 

odkrywki i stwierdzić dlaczego się tak dzieje, bo pęknięcia na stropie, to są rzeczy bardzo 

niebezpieczne. Może się okazać, że rysa powstała, bo popękane są fundamenty. Wtedy 

oznaczałoby to, że trzeba od samego dołu do samej góry odkrywać mury i je naprawiać. 

Przyjdzie czas i na Lwówek. Środki można pozyskać.  

Pan W. Nowicki przypomniał, że była propozycja, aby gruba warstwą waty docieplić strop 

kościoła w Sannikach. Zrobienie ogrzewania podłogowego nic nie da, bo ciepło i tak 

ucieknie. 

Pan Burmistrz stwierdził, że w takich obiektach, jak kościoły czy zamki, ciepła i tak nie da się 

skumulować tyle, żeby było całkowicie ciepło, bo ono i tak ucieknie pod sufit. Najważniejsze 

jest zatem żeby było ogrzewanie podłogowe.  

 

Pan Burmistrz zaproponował, żeby na przyszłe posiedzenie Komisji zaprosić księży 

i porozmawiać na temat remontów kościołów. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że decydujący głos nie należy do Rady, tylko do księdza.  

 

Ad.5. Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki przypomniał, że projekty uchwał były 

omawiane i pozytywnie zaopiniowane na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady 

Miasta i Gminy Sanniki. 

 

Rada Miasta i Gminy w głosowaniu jawnym podjęła następujące uchwały: 

 

1) Uchwałę Nr 316/LXIX/2023 w sprawie zmiany nazw ulic w miejscowości Sanniki 
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Pan Przewodniczący wyjaśnił, że mieszkańcy, których budynki zlokalizowane są przy 

wskazanych ulicach znają sytuację, wyrazili zgodę. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam X   

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina    

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

2) Uchwałę Nr 317/LXIX/2023 w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych 

ul. Zachodniej, ul. Poprzecznej oraz ul. Firmowej w miejscowości Sanniki 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam X   

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina    

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   



 6 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

3) Uchwałę Nr 318/LXIX/2023 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla 

Miasta i Gminy Sanniki na lata 2022-2027 

 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że część Radnych uczestniczyła w spotkaniu konsultacyjnym 

dotyczącym tegoż programu, a wszyscy mieli okazję wysłuchać i zadać pytania autorkom 

tego programu poprzez transmisję on-line podczas posiedzenia.  

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam X   

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina    

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

4) Uchwałę Nr 319/LXIX/2023 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 

Miasto i Gminę Sanniki nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Szkarada 

 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że jest to uregulowanie spraw ciągnących się od wielu lat 

w związku z chęcią przekazania działki dla OSP Szkarada. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam X   

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   
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Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina    

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

5) Uchwałę Nr 320/LXIX/2023 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

gruntowej na działce stanowiącej własność Miasta i Gminy Sanniki położonej 

w miejscowości Szkarada 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam X   

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina    

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

6) Uchwałę Nr 321/LXIX/2023 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

gruntowej na nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Sanniki 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam X   

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   
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Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina    

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

7) Uchwałę Nr 322/LXIX/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas określony 

kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą gruntu 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam X   

Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina    

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

8) Uchwałę Nr 323/LXIX/2023 w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg 

gminnych 

 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

 

Radni Miasta i Gminy Sanniki głosowali następująco: 

Nazwisko i imię 

Głosowanie 

za przeciw 
wstrzymał 

się 

Bembenista Wioletta X   

Cieślak Adam X   
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Dolniak Damian  X   

Dylik Agnieszka X   

Gładoch Wojciech X   

Grochowski Roman X   

Jabłoński Jerzy  X   

Kalińska Magdalena X   

Kaźmierczak Karolina    

Kowalczyk Grażyna  X   

Nowicki Wiesław  X   

Olczak Marek  X   

Pawłowska Iwona  X   

Winnicka Teresa X   

Wróblewski Augustyn X   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”, bez uwag. 

 

Podjęte uchwały stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach: 

- Radny W. Nowicki powiedział, że Radni byli na konsultacjach odnośnie budowy ścieżki 

rowerowej. Na tej ścieżce w Czyżewie jest ok. 800 m rowu krytego. Pan Radny wrócił do 

tematu przebudowy ul. Żychlińskiej. Jest możliwe, aby na odcinku 150 m od skrzyżowania 

w kierunku rowu zrobić rów kryty, w celu usytuowania tam miejsc parkingowych. Na takim 

odcinku może swobodnie zaparkować 25 – 30 samochodów. W przypadku rozbudowy szkoły, 

czy też budowy hali, miejsca parkingowe będą potrzebne. Zdaniem Pana Radnego trzeba 

zrobić wszystko, żeby powstały miejsca parkingowe na ul. Żychlińskiej. 

Przewodniczący Rady wyraził wątpliwość, czy nie pozostaje to w kolizji z planowaną wzdłuż 

ww. drogi ścieżką pieszo – rowerową. 

Radny W. Nowicki stwierdził, że można połączyć jedno z drugim. 

 

 - Radny D. Dolniak zapytał, czy udało się zażegnać awarię na studni w Sannikach. Czy może 

jeszcze wystąpić problem braku wody? 

 

- Radna G. Kowalczyk zapytała, czy miejscowości Wólka i Mocarzewo przepięte są już pod 

wodociąg sannicki, czy nadal korzystają z wodociągu słubickiego. 

 

- Radny D. Dolniak zapytał, czy słychać coś nowego na temat wiatraków w Czyżewie. 

 

- Pan Burmistrz poinformował, że w przerwie między posiedzeniem Komisji a sesją był wraz 

z Radnymi w budynku Pałacu w Sannikach, gdzie na poddaszu przygotowywana jest stała 

ekspozycja, gdzie będzie można obejrzeć dzieje Sannik od czasów najstarszych, czyli sprzed 

kilku tysięcy lat. Na terenie parku przy Pałacu zostały znalezione artefakty (naczynia i ślady 

bytowania ludzi) starsze niż piramidy w Egipcie oraz z wszystkich innych okresów od 

starożytności, poprzez średniowiecze itd. Wszystko będzie można obejrzeć już niedługo 

w Pałacu na poddaszu. Ekspozycja będzie udostępniona dla wszystkich. Radni oraz Pan 

Burmistrz mieli możliwość obejrzenia jak przebiegają prace. Wszyscy byli pod wrażeniem. 

 

- Radny W. Nowicki w związku z tym, że zbliża się otwarcie Dino zapytał, w jakim czasie 

możemy zrobić ul. Fabryczną oraz czy prawdą jest, że na fundamentach na placu 

w Sannikach, na prywatnej działce, ma powstać kontenerowa Żabka. 

 

Ad.7. Dyskusji nie podjęto. 
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Ad.8. Odpowiedzi na zapytania udzielił Burmistrz. 

- Odnośnie możliwości wykonania krytego rowu przy ul. Żychlińskiej, Burmistrz 

poinformował, że w tej chwili wykonywana jest dokumentacja. Został ogłoszony przetarg 

i wyłoniony wykonawca do wykonania dokumentacji drogi wojewódzkiej nr 577 od granicy 

do granicy gminy, czyli od Konstantynowa do Lasku. Dokumentacja jest w trakcie 

wykonywania. Na tę okoliczność zostało zorganizowane spotkanie z mieszkańcami. Ci, 

którzy byli zainteresowani i chcieli obejrzeć postępy oraz mniej więcej jak wygląda 

dokumentacja mieli taką możliwość. Każdy był zainteresowany okolicą swojej posesji. W tej 

chwili został ogłoszony przetarg na wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi 

ul. Łowickiej i dalej drogi wojewódzkiej w kierunku Kiernozi. Przy tej drodze również ma 

powstać ścieżka. Od Sannik do pierwszego zakrętu, jadąc w kierunki Osmolina po prawej 

stronie, Gmina ma bardzo szeroka działkę – pozostałość po kolejce wąskotorowej wożącej 

buraki cukrowe na potrzeby cukrowni. W związku z powyższym nie ma potrzeby 

wywłaszczania gruntów. Dokumentacja zapewne będzie powstawać ok. 2 lat. Po tym czasie 

należy się spodziewać, że będzie wyłoniony wykonawca i wykonana droga. Trzecią drogą 

wojewódzką jest droga przy ul. Żychlińskiej. Burmistrz poinformował, że w celu 

wytłumaczenia naszych potrzeb odbył spotkanie z dwoma wcześniejszymi Dyrektorami 

MZDW. Potrzeby jest nie tyko kryty rów, ale również bezpieczny wjazd i wyjazd ze szkoły. 

Przewidywane są tam miejsca postojowe dla pracowników szkoły, nauczycieli. Ma tam też 

powstać hala. W związku z powyższym Gminę bardzo interesuje cały ten teren. Wskazane 

byłoby utwardzenie terenu i wykonanie jak największej liczby miejsc postojowych. Pan 

Burmistrz powiedział, że jak tylko pojawi się informacja, że został ogłoszony przetarg na 

wykonanie dokumentacji na tę drogę, to od razu będziemy brać w tym udział. Burmistrz 

dodał, że jak już będzie ogłoszony przetarg i wyłoniony wykonawca na wykonanie 

dokumentacji na ścieżkę rowerową i przebudowę drogi w kierunku Osmolina i dalej 

w kierunku Kiernozi, to zostanie zorganizowane spotkanie. Pan Burmistrz poprosi 

o dokumentację, aby wszyscy mogli obejrzeć, jaki jest pomysł na realizację tej inwestycji.  

 

- Odnośnie hydrofornii w Sannikach, Burmistrz poinformował, że wystąpiła tam poważna 

awaria. Jedna ze studni, która jest zlokalizowana przy budynku robi zwarcie. Przez kilka dni 

naprawiano tę awarię. Powymieniane zostały bezpieczniki. Uruchomiona została studnia nr 2. 

Studnia jest stara. Pracownik poinformował, że wystarczy uruchomić jedną studnię i ona 

będzie podawać wystarczająca ilość wody. Zakręcona została zasuwa, nastąpiło odcięcie od 

Lubikowa i puszczona została woda z Sannik. Później nastąpiła kolejna awaria, ale została już 

naprawiona. Sprawa na tę chwilę została załagodzona, ale zdaniem pracownika, studnia nr 3 

robi zwarcie i nie można jej uruchomić. 

 

- Odnośnie miejscowości Wólka i Mocarzewo, Pan Burmistrz wyjaśnił, że przepięte są do 

sannickiego wodociągu od początku kwietnia. Cała gmina zasilana jest z dwóch naszych 

hydrofornii, tj. z Sannik i z Lubikowa. Oprócz tego z naszego wodociągu zasilanych jest kilka 

domostw poza granicami gminy, a mianowicie posesje leżące w gminie Pacyna. 

 

- Odnośnie wiatraków, Burmistrz wyjaśnił, że na obecnym etapie, to tylko mieszkańcy, którzy 

mają podpisane umowy, mogą cokolwiek wiedzieć. Do gminy nie docierają już informacje w 

tym temacie, bo nie muszą. W tej chwili, jeżeli dojdzie do procesu budowy, to właściciele 

działek, na których mają powstawać te inwestycje, będą informowani, że rozpoczynają się 

prace budowlane. Właściciel nie musi informować o tym Gminy. Gmina jest już wyłączona z 

tego procesu. Dopiero później, na koniec, po wykonaniu inwestycji, po uruchomieniu 

wiatraków i odebraniu ich przez odpowiednie służby i wpięciu się w sieć oraz po rozpoczęciu 

pełnego roku, zawiadamiana jest Gmina, bo wtedy zacznie wpływać do budżetu gminy 

podatek od tych instalacji. 
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- Burmistrz powiedział, że w tej chwili ul. Fabryczna przy Dino nie jest zaplanowana do 

wykonania, gdyż są to ogromne koszty, jest to normalna droga. Jeśli wszystko poukłada się 

dobrze (remont ul. Wólczyńskiej plus inne uwarunkowania), to jest cień szansy, że to 

skrzyżowanie zostanie wybudowane. Może teren częściowo „ogarnie” firma, bo muszą zrobić 

wjazdy, wyjazdy i ogrodzić teren oraz włączyć się w drogę gminną, ale wykonanie 

sygnalizacji świetlnej jest po stronie MZDW. Sygnalizacja będzie musiała tam powstać, bo 

bez sklepu jest tam niebezpiecznie, a po uruchomieniu sklepu będzie tam bardzo 

niebezpiecznie. Burmistrz powiedział, że trwają prace nad tym, aby powstała sygnalizacja 

świetlna. Pan Burmistrz sądził, że powstanie ona w ubiegłym roku. Prosił o wykonanie 

sygnalizacji w dwóch miejscach, tj. przy szkole i przy jednostce OSP w Sannikach. 

W projekcie remontu drogi i budowy ścieżki nie jest brane pod uwagę stworzenia ronda 

w trym miejscu. Kiedyś była przymiarka do wykonania ronda, ale wszyscy byli przeciwni. 

Z ronda rezygnujemy, ale w to miejsce musi być sygnalizacja świetlna.  

 

- Odnośnie pytania Pana Radnego Nowickiego, czy na fundamentach przy ul. Tkackiej ma 

powstać Żabka, Burmistrz odpowiedział, że nie. Właściciel planuje wybudować obiekt 

handlowo-usługowy. Pan Burmistrz stwierdził, że chciałby mieć wpływ na wygląd tego 

obiektu. Wszystko, co chce tam zrobić właściciel działki, ma sens i Burmistrz chciałby, aby ta 

zabudowa, która ma tam powstać, nawiązywała w jakiś sposób do całości. Działka w centrum 

podzielona jest pomiędzy trzy podmioty, tj. Urząd Gminy i dwóch prywatnych właścicieli. 

Pan Burmistrz chciałby doprowadzić do spotkania wszystkich razem, a gdyby była taka 

potrzeba, to również wraz z projektantami każdej ze stron, w celu wypracowania pomysłu, 

który zadowoliłby wszystkich. Życzeniem Pana Burmistrza jest, aby centrum wyglądało jak 

coś, co istnieje od zawsze, tzn. żeby to były miłe, przyjazne dla oka kamieniczki i żeby ludzie 

chętnie spędzali tu czas, chcieli tu spacerować, usiąść i wypić kawę. Do tego jest potrzebna 

zgoda wszystkich nas. Gmina podjęła starania w kierunku usunięcia słupa, w którym znajduje 

się transformator, właśnie w tym celu. Zabudowa rynku może potrwać 5-10 lat, ale krok po 

kroku trzeba robić wszystko, aby porządkować teren. Na wskazanych przez Pana Radnego 

fundamentach na pewno nie powstanie sklep Żabka, gdyż jest to własność prywatna. 

W Urzędzie Gminy była Pani, która jest odpowiedzialna za lokalizacje sklepów Żabka. Pan 

Burmistrz zgodził się od razu, z jednoczesnym zastrzeżeniem, że w centrum Sannik nie ma 

absolutnie mowy o żadnym budowaniu sklepów. Jest to teren przewidywany do zabudowy 

małymi kamieniczkami i zagospodarowania w taki sposób, żeby wszyscy mieli do niego 

dostęp. Ma to być teren użyteczności publicznej, bezpieczny, estetyczny, ładnie wyglądający, 

przyciągający ludzi swoim wyglądem. Natomiast sklep Żabka, to może być sklep na 

„tymczasem”, tj. sklep modułowy postawiony z kilku kontenerów. To samo dotyczy sklepów 

umiejscowionych w tej chwili w budkach dookoła rynku. Ich właściciele wiedzą o tym, że 

w momencie, kiedy Gmina zacznie zabudowę centrum, to wszystko jest do usunięcia. Tak 

samo taka Żabka.  

Radny W. Nowicki stwierdził, że lepiej byłoby, aby taki sklep powstał na osiedlu przy 

ul. Witosa. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że lokalizacja takiego obiektu jest uzależniona od ruchu 

samochodowego. Jeżeli sklep powstanie, to usytuowany będzie z tyłu przy butiku i istniał 

będzie do momentu, kiedy właściciel będzie chciał, bądź do momentu, kiedy nie 

rozpoczniemy zabudowy centrum. 

 

Ad.9. W punkcie Sprawy różne, wolne wnioski i informacje: 

- Przewodniczący Rady zwrócił uwagę Radnych na korespondencję, która wpłynęła do Rady 

lub do Przewodniczącego Rady: 

 Uchwałę Nr XLIII/333/2023 Rady Miejskiej w Bieżuniu z dnia 21 marca 2023 r. 

w sprawie obrony dobrego imienia Św. Jana Pawła II. 
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 Stanowisko Nr 13/23 Rady Miejskiej w Nasielsku z dnia 24 marca 2023 r. w sprawie 

sprzeciwu wobec proponowanych przez PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. wariantów 

korytarzy nr 4 i 6 nowoprojektowanej linii kolejowej wskazanych na potrzeby opracowania 

dokumentacji pt. „Zwiększenie przepustowości na odcinku Warszawa Wschodnia – 

Nasielsk (Kątne/Świercze)” w ramach projektu pn. „Prace przygotowawcze dla wybranych 

projektów”. 

 Życzenia od Sekretarza Stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji – 

Pana Macieja Wąsika, od Starostwa Powiatowego w Gostyninie, od Starostwa 

Powiatowego w Płocku, ze Szkoły Podstawowej im. Fryderyka Chopina w Sannikach, od 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Sannikach, Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Sannikach, od Przedszkola Samorządowego w Sannikach oraz od Europejskiego 

Centrum Artystycznego im. Fryderyka Chopina w Sannikach.    

 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Burmistrzowi, który nawiązał do 

podjętej uchwały w sprawie zmiany nazwy ulic na osiedlu przy ul. Witosa. Wyjaśnił, że 

Gmina kilka lat temu złożyła wniosek o dofinansowanie z Unii Europejskiej budowy dróg na 

osiedlu przy ul. Witosa. Są to środki pozostałe z poprzedniego okresu programowania. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie i zostały przyznane środki w kwocie 5 mln zł. Po 

otrzymaniu 5 mln zł z UE i zabezpieczeniu w budżecie wkładu własnego w kwocie prawie 

3 mln zł, Gmina przystąpiła do wyłonienia wykonawcy tego zadania. Okazało się, że przetarg 

wygrała firma z naszego terenu, tj. firma z Barcika. Po kilku tygodniach współpracy można 

wyciągnąć wnioski, że firma jest bardzo dobrze zorganizowana i bardzo dobrze pracuje. 

Wykonawca zadeklarował się wykonać tę inwestycję za połowę wartości kosztorysowej, w co 

nikt nie mógł do końca uwierzyć, łącznie z pracownikami i Dyrektorem Departamentu 

Rolnictwa, który dysponuje środkami unijnymi. Pan Burmistrz odbył spotkanie z wykonawcą, 

jak i Dyrektorem Departamentu Rolnictwa (kilka razy) i wtedy było już wiadomo, jak to 

będzie wyglądać. Gmina mogłaby stracić część dofinansowania. Jednak udało się te pieniądze 

ocalić. Zostaną zrobione wszystkie drogi na osiedlu przy ul. Witosa. W związku z tym 

podejmowane były uchwały w sprawie zmiany nazwy ulic. Odbyło się spotkanie 

z mieszkańcami, których dotyczyły te zmiany. Mieszkańcy nie wyrazili sprzeciwu. Na końcu 

osiedla są w tej chwili dwie drogi, które będą wybudowane, a nie mają nazwy. Oznacza to, że  

staniemy przed koniecznością nadania nazw tym ulicom. Burmistrz zaproponował 

następujące rozwiązanie. Na terenie gminy jest 19 sołectw. Ulice można nazywać od nazw 

miejscowości znajdujących się na terenie gminy. 

Pan D. Dolnik zapytał, czy nie lepiej byłoby nazywać ulice od jakiś lokalnych nazwisk 

historycznych. 

Burmistrz odpowiedział, że byłoby na ten temat wiele dyskusji, a nadanie nazw od 

miejscowości znajdujących się na terenie gminny, będzie miłe dla mieszkańców tych 

miejscowości. Jednak najważniejsza będzie rozmowa z mieszkańcami terenów znajdujących 

się przy danej ulicy.  

Burmistrz kontynuując wyjaśnił, że zanosi się, że również ul. Wólczyńska będzie w tym roku 

wybudowana w całości. Fragment został już zrobiony za pieniądze od Pana Marszałka.  

Kolejny fragment z ulicą Chopina jest robiony z programu z Budżetu Państwa, a następne 

najgorsze pół kilometra, które się zarywa, również będzie na pewno zrobione. Z środków od 

Marszałka będzie wykonane również przedłużenie ul. Wiejskiej i zostanie tylko fragment 

skrzyżowania do ul. Warszawskiej, ale to już w kolejnym roku, albo za dwa lata. Jeśli chodzi 

o Sanniki, to już będzie prawie koniec.  

 

- Radna T. Winnicka zaproponowała, aby złożyć jakiś wniosek o drogę na Barcik.  

Pan Burmistrz odparł, że gdy wybudowano 4 km nowej drogi na Barciku, powiedział do Pani 

Radnej „łyżeczką a nie warząchwią”. Najpierw musimy uratować te drogi, które już mamy.  
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- Radny A. Cieślak zapytał, co z węglem, który pozostał na składzie. Co Gmina może z nim 

zrobić? 

 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że Gmina nie może zakupić tego węgla dla jednostek 

organizacyjnych, bo ustawodawca tego nie przewidział. Osoby zainteresowane mogą do dnia 

30 czerwca nabywać węgiel bez limitu. Gmina po 1. maja musi ogłosić w BIP-ie, że prowadzi 

sprzedaż końcową węgla. Do GOPS-u należy złożyć wniosek, ale kryteria zostały zniesione. 

Pozostało nam około 100 ton węgla. Cena wynosi 2 tys. zł za tonę.  

 

- Radna G. Kowalczyk zapytała, czy droga do ośrodka  w Mocarzewie też jest przewidziana 

do remontu w ramach dróg wykonanych w nowej technologii. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie, gdyż nie jest to droga gminna.  

Pani G. Kowalczyk odpowiedziała, że miało to być uregulowane. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że sprawa jest załatwiana, ale to będzie trwało kilka lat.  Robione jest 

to specustawą, czyli poprzez wywłaszczenie. Droga była zbudowana w części na prywatnym 

polu, a w części w lasach państwowych. Wywłaszczenie lasów państwowych jest bardzo 

specyficzne i proces ten trochę potrwa. 

 

Więcej spraw nie podjęto.  

 

Ad.10. Po zrealizowaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Sanniki 

podziękował wszystkim za udział w sesji i oficjalnie zakończył obrady. 

Szczegółowy zapis ww. sesji przedstawia  nagranie wideo zamieszczone na stornie 

internetowej Urzędu Miasta i Gminy Sanniki zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie 

gminnym. 

 

Protokolant: J. Ambroży-Sitkiewicz      Przewodniczący 

     Rady Miasta i Gminy Sanniki 

 

   Jerzy Jabłoński 


